

目 錄

專題演講

- 休閒農業、生物多樣性與植物種苗供應系統………郭華仁… 1

第一節 休閒作物資源之開發

- 探索台灣香草產業的過去、現在與未來……尤次雄……… 21

- 香草植物繁殖栽培技術與應用………蔡月夏、林學詩 37

- 台灣水生植物資源調查………黃朝慶……… 59

- 景觀綠肥作物應用於田園美化之研究………周明和、余德發 73

- 草坪草種的種類、特性與雜草管理………徐玲明、蔣慕琰 85

第二節 休閒作物之園藝療法應用

- 香草精油的生理活性與芳香療法………傅炳山……… 99

- 保健園藝植物與主要生理活性物質………許 輔……… 109

- 景觀生心理效益………張俊彥……… 129

- 保健植物應用於休閒產業之研究………張同吳……… 151

第三節 休閒作物之加工利用

- 不同乾燥方法對山藥粉之理化性質與

- 抗氧化活性之影響………曾慶瀛……… 165

- 香精抽取方法對精油成分差異………謝瑞忠……… 185

- 文旦精油之萃取與應用………陳吉村……… 205

Content

Leisure Agriculture, Biological Diversity and Seed Supply System.....	Kuo, H. J.	1
Discovering the Taiwan Herbs.....	Yu, T. S.	21
The Propagation, Cultivation, and Application of Aromatic Plants for Leisure Agriculture.....	Tsay, Y. S. & Lin, H. S.	37
The Inventory of Aquatic Plants in Taiwan.....	Huang, C. C.	59
Creating Attractive Amenity of Countryside Using Green Manure for Landscape.....	Chou, M. H. & Yu, D. F.	73
Species, Characterization and Weed Management of Turfgrass in Taiwan.....	Hsu, L. M. & Chiang, M. Y.	85
The Physiological Activities of Essential Oil and Aromatherapy of Aromatic Herbs.....	Fun, B. S.	99
Health Horticultural Plants and Their Bioactive Compounds.....	Sheu, Fuu	109
Psychophysiological Benefits of Landscape.....	Chang, C. Y.	129
Research on the Application of Medicinal Plants for Leisure Agriculture.....	Chang, T. W.	151
Physiochemical Properties and Antioxidant activities of Yam Flours as Affected by Different Drying Methods....	Tseng, C. Y.	165
Effect of Extraction Methods on Chemical Components of Essential Oils.....	Shieh, J. C.	185
The Extraction and Application of Essential Oil in Wentan Pomelo.....	Chen, C. T.	205